
PROTOKÓŁ nr XXV/13 
z XXV sesji Rad Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 24 czerwca 2013 roku w godz. od 12.00 
– 14.20 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5. 
 
 XXV sesja Rady Miejskiej Żerkowa została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 z dnia 
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2013r., poz. 594 ). 
W sesji uczestniczyło: 15 radnych na ogólny stan 15 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
oraz 
2. Jacek Jędraszczyk   - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 
3. Bronisława Rogacka    - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Zygmunt Meisnerowski  - Radny Powiatu, 
5. Zbigniew Kużdżał   - Radny Powiatu 
6. Danuta Wilak    - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dobieszczyźnie 
7. Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska” 
 
Porządek obrad XXV sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przekazano radnym 
w dniu 10 czerwca 2013 r. na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa, 
a pozostałe wysłano pocztą. 
 
Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz Andraszak o godz. 14.00 otworzył 
XXV sesję Rady Miejskiej. Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, Skarbnika Gminy, 
radnych powiatowych, radnych Rady Miejskiej Żerkowa, sołtysów oraz przedstawicielkę 
lokalnej gazety i pracowników Urzędu. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczyło 15 radnych, a zatem Rada jest władna 
podejmować prawomocne uchwały. 
 
Punkt 3 – Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad XXV sesji Rady Miejskiej Żerkowa 
w następujący brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy wraz z informacją o mieniu gminnym: 
1) przedstawienie opinii RIO w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Miasta i Gminy za rok 2012 wraz z informacją o stanie mienia, 
2) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej, 
3) opinia RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
4) opinia komisji stałych o wykonaniu budżetu za 2012 rok, 
5) dyskusja. 



8. Podjęcie uchwały sprawie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu gminy wraz z informacją o mieniu gminnym 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy 
Żerków. 

10. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 
1) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków,  

2) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno-
Administracyjnego Szkół w Żerkowie,  

3) wprowadzenia zmian do budżetu na 2013 rok. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
13.  Zamknięcie obrad sesji.    
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 
głosów „wstrzymujących się” powyższy porządek obrad. 

  /Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
 
Punkt 4 – Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Protokół z XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za” przy 15 
radnych na sali obrad. 
Protokół z obrad XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 28 maja 2013 r. został 
wyłożony do wglądu na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 10 czerwca 2013 
roku oraz w tym samym dniu przed obradami sesji i biurze Rady Miejskiej. 
 
Punkt 5 – Interpelacje i zapytania radnych. 
Radna Barbara Królak – zwróciła się z zapytaniem czy mieszkańcy Antonina będą mieli 
położony  nowy chodnik asfaltowy, o który proszą od kilku lat. Asfalt w 2006 roku został 
zarwany w wyniku robienia kanalizacji, a do tej pory naprawiono go tylko kawałkami.  
Dodała, ze w tej chwili tą drogą poruszają się ciężkie sprzęty typu samochody ciężarowe, 
sprzęt rolniczy i sytuacja robi się coraz gorsza. Stwierdziła, że  szkoda pieniędzy na łatanie tej 
drogi. 
Zapytała również czy Agencja Rolna Skarbu Państwa podjęła decyzję, co zamierzają zrobić  
z działkami wraz z zabudowaniami w Przybysławiu, jak je zabezpieczyć, szczególnie chodzi  
o działkę po starej hydroforni, ponieważ zbliżają się wakacje i trzeba to jakoś zabezpieczyć. 
Radna Maria Sołtysiak – zapytała czy będzie jeszcze coś zrobione z drogą prowadzącą na łąki 
w Stęgoszy, ponieważ równiarka, która tam była, zgarnęła wszystko na środek drogi  
w związku z czym pojawił się problem. Zainteresowała się również tym, czy będzie coś 
robione oprócz wyrównania z drogą prowadzącą do Urbanowa? 
Radny Benedykt Bocian – zwrócił się do Burmistrza o sprecyzowanie informacji dotyczącej 
gospodarki śmieciowej. Ponadto zapytał czy nastąpi przekazanie stadionu w Raszewach na 
rzecz gminy? 
Radny Wojciech Raś – zwrócił się z prośbą o uzupełnienie oznakowania na ulicy Dworcowej, 
Okrężnej i Mostowej ze względu na pojawiający się coraz większy ruch rowerowy, 
samochodowy, motocyklowy. Wyjaśnił, że chodzi o postawienie znaku z oznaczeniem 
pierwszeństwa przejazdu w celu utrzymania większego bezpieczeństwa. 
Przewodniczący – poinformował, o interpelacji radnego R. Rogackiego, której treść dotyczy 
umieszczenia poziomego oznakowania przejścia dla pieszych na ulicy Wyspiańskiego u zbiegu 
ulicy z Wiosny Ludów, ponieważ chodnik kończy się przy ulicy Wyspiańskiego, aby dalej 
poruszać się chodnikiem trzeba przejść na drugą stronę, co powoduje, że miejsce to jest bardzo 



niebezpieczne. Uzupełnienie oznakowania z przejściem dla pieszych poprawi znacznie 
bezpieczeństwo. Dodał, że załącznik do interpelacji stanowi płyta ze zdjęciem tego miejsca. 
Przewodniczący – poinformował, że druga interpelacja radnego R. Rogackiego dotyczy 
umieszczenia oznakowania z przejściem dla pieszych na ulicy Mickiewicza u zbiegu z ulicą 
Ogrodową. 
 
Punkt 6 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXIV sesji Rady Miejskiej 
Żerkowa. 
Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady na podstawie materiałów opracowanych dla 
radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 
do protokołu. 
 
Punkt 7 - Rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu gminy wraz z informacją o mieniu gminnym: 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy panią Bronisławę Rogatką o przedstawienie 
powyższej informacji z wykonania budżetu za rok 2012. 
Skarbnik Gminy – poinformowała, że budżet na 2012 rok został uchwalony uchwałą Rady 
Miejskiej Żerkowa z dnia 29 grudnia 2011 roku. 
Dochody uchwalono na kwotę 40.123.326,06 zł, a wydatki na kwotę 45.223.072,05 zł. Budżet 
w ciągu roku ulegał zmianie po stronie dochodów i wydatków. Planowane dochody na dzień 
31 grudnia 2012 rok stanowiły kwotę 41.436,386,54 zł, natomiast wydatki 45.193.784,10 zł dla 
zbilansowania przyjmuje się do budżetu przychody i rozchody planowane przychody 
7.242.010,31 zł wykonanie 7.242.010,31 zł w tym wolne środki 614.829,60 zł kredyt  
i pożyczka 6.627.180,71 zł. Pożyczkę i kredyt zaciągnięto na kanalizację wsi Chrzan 40.534,58 
zł drugi etap kanalizacji Chrzana 983.503,26 zł, budowa przyłączy kanalizacyjnych Chrzan 
117.406,20 zł, kanalizacja Stęgosz oraz budowa dróg i boiska „Orlik”, sal wiejskich stanowi 
kwotę ogółem 4.500.000,00 zł, budowa oczyszczalni ścieków 985.736,67 zł. 
Rozchody na plan 3.484,612,75 zł wykonanie  3.440.872,75 w tym spłata pożyczek 
otrzymanych na finansowanie zadań zrealizowanych z udziałem środków z UE 2.566.072,75 zł 
w tym na budowę Sali Wiejskiej w Chrzanie 427.050,88 zł i budowę pierwszego etapu 
kanalizacji Chrzan 2.139.011,87 zł. Dokonano spłaty kredytów i pożyczek na plan 918.550,00 
zł spłacono 874.810,00 zł w tym zaciągnięta pożyczka na przydomowe oczyszczalnie 
74.960,00  zł, a dotyczyło to miejscowości Szczonów, Paruchów, Gąsiorów. Kanalizacja sieci  
i przyłączy w Chrzanie 320.000,00 zł, SUW Żerków 79.850,00 zł, spłata za salę sportową  
w Chrzanie 400.000,00 zł, natomiast kwota 43.740,00 zł została, ponieważ Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska w Poznaniu umorzył część zaciągniętej pożyczki na 
przydomowe oczyszczalnie ścieków we wsi Szczonów, Gąsiorów, Paruchów. 
Gmina w 2012 roku zaciągnęła pożyczkę w kwocie 6.627.180,71 zł jest to zgodne ze 
sprawozdaniem przedłożonym dla Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Zadłużenie 
na dzień 31 grudnia 2012 roku 8.300.703,30 zł jest  zgodne ze sprawozdaniem przedłożonym 
dla Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 
Dochody przedstawiono według podziału klasyfikacji budżetowej w działach, rozdziałach  
i paragrafach.  
W 2012 roku dochody gminy zostały wykonane w kwocie 41.303.621,15 tj. 99,68% 
planowanego dochodu. 
Dochody bieżące zaplanowane w kwocie 34.482.386,54 zł wykonano w kwocie 34.864.802,57 
zł tj. 101,10%. 
Realizacja dochodów majątkowych na plan 6.954.000,00 zł wykonano 6.438.818,58 zł.  
Skarbnik Gminy stwierdziła, że ogółem wykonanie dochodu jest dobre, pomimo, że według 
przypisu w poszczególnych podziałkach występują zaległości: dział 010 kwota do ściągnięcia 



100.975,53 odpłatność za pobór wody, dział 700-18.519,90 zł czynsz za lokale wraz  
z odsetkami, dział 756 - 277.197,86 podatki i opłaty, dział 900 - 76.526,29 zł odpłatność za 
ścieki, dział 926 - 216,00 zł za wynajem sali. Ogółem na dzień 31 grudnia do ściągnięcia było 
473.435,58 zł. 
Na dzień 31 grudnia z tytułu obniżenia górnych stawek podatku na 2012 rok umniejszyły się 
dochody własne o kwotę 1.334.457,04 zł: podatek rolny 600.264,76 zł, z podatku od 
nieruchomości o kwotę 582.287,48 zł. Skutki udzielonych ulg i zwolnień zgodnie z uchwałą 
Rady Miejskiej Żerkowa to kwota 522.254,94 zł w tym podatek od nieruchomości 508.771,94 
zł, podatek od środków transportowych 13.483,00 zł. Skutki umorzeń to kwota 1.049,00 zł  
w tym podatek rolny 181,00 zł, podatek od nieruchomości 868,00 zł. Na koniec 2012 roku 
udzielono odroczeń i rozłożono na raty kwotę 3.992,00 zł i jest to kwota do realizacji w roku 
2013 roku. 
Wydatki w roku 2012 również zostały sklasyfikowane w działach, rozdziałach i paragrafach, 
ogółem wykonanie stanowi 92,16%. 
Wydatki majątkowe przeznaczono na: 
- budowę sieci kanalizacyjnej we wsi Chrzan,   
- rozbudowę i modernizację oczyszczalni ścieków w Żółkwie,  
- dofinansowanie do budowy dróg - drogi powiatowej,  
- modernizację drogi Żerków- Laski-Chrzan,  
- zakup kosiarki rotacyjnej,  
- montaż systemu do rejestracji systemu obrazu w Urzędzie Miasta i Gminy Żerków,  
- zakupy: (maszynki dla inkasentów, zakup ksero, zakup 3 serwerów, urządzenie do 
przechowywania danych z komputerów, programy komputerowe),  
- dofinansowanie do zakupu agregatu prądotwórczego dla Straży Powiatowej,  
- zakup klimatyzacji do stołówki dla Szkoły Podstawowej w Żerkowie,  
- wykup akcji ZGO,  
- montaż monitoringu na przepompowni ścieków,  
- dofinansowanie do przydomowych oczyszczalni,  
- rekultywację kwatery wysypiska śmieci,  
- zakup pochodni na wysypisko,  
- montaż monitoringu miejskiego na rynku,  
- zakup (kosiarki wysięgnikowej, zakup kontenera), 
- modernizację sal wiejskich (Chrzan, Bieździadów, Brzóstków), 
 - zwrot dotacji do wydatków majątkowych tj. kręgielnia,  
 - oświetlenie uliczne (Dobieszczyzna osiedle, Dobieszczyzna Rutka, Żerków Targowisko, 
Żerków Morelowa i Wiśniowa),  
- boisko Orlik w Dobieszczyźnie,  
- zakup wyposażenia na stadion sportowy,  
- montaż systemu alarmowego przy OSP Żerków,  
- zakup silnika dla jednostki OSP w Ludwinowie, pompy szlamowej dla Chrzana, aparatu 
powietrznego dla Komorza. 
Skarbnik Gminy przedstawiając sprawozdanie z wykonania budżetu omówiła informację  
o mieniu komunalnym wyjaśniając, że majątek Gminy Żerków wynosił na początku roku 
49.431.051,40 zł, natomiast na koniec roku 58.322.891,84 zł czyli nastąpił wzrost. 
Majątek oświatowy na początku roku wynosił 17.048.517,66 a na koniec roku 17.059.103,63 
zł. Dom Samopomocy w Raszewach  posiada mienie o wartości 1.663.438,56 zł, majątek MCT  
początek roku 14.292.215,00 a na koniec roku 14.383.429,72.  
Skarbnik Gminy poinformowała, że została sprzedana działka w Dobieszczyźnie oraz lokale 
mieszkalne na rzecz najemców w Śmiełowie i Żerkowie przy ulicy Cmentarnej. Przybył nam 



nowy obiekt sportowy w Dobieszczyźnie, Gmina Żerków posiada udziały w spółce 
oświetleniowej Kalisz o wartości 131.000,00 zł oraz w ZGO 117.000,00 zł. 
 

1) przedstawienie opinii RIO w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Miasta i Gminy za rok 2012 wraz z informacją o stanie mienia, 

Przewodniczący – poprosił Barbarę Urbańską o przeczytanie opinii z RIO o sprawozdaniu  
z wykonania budżetu za 2012 rok. 
Wiceprzewodnicząca Barbara Urbańska odczytała opinię RIO o sprawozdaniu  
z wykonania budżetu. Opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

2)  przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej 
Przewodniczący poprosił przewodniczącą Komisji Rewizyjnej panią M. Sołtysiak o odczytanie 
wniosku. 
Przewodnicząca odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 15 maja 2013 roku. 
Wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

3) opinia RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący – zwrócił się do przewodniczącej Komisji Rewizyjnej pani M. Sołtysiak 
o odczytanie opinii RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej. 
Przewodnicząca odczytała opinię RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej. 
Opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
  

4) opinia komisji stałych o wykonaniu budżetu za 2012 rok 
Przewodniczący zwrócił się z prośbą do radnego B. Bociana o przedstawienie opinii komisji 
stałych o wykonaniu budżetu za 2012 rok 
Radny Benedykt Bocian – przedstawił opinię komisji stałych Rady o wykonaniu budżetu za 
2012 rok. Opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

5)  Dyskusja 
Przewodniczący poprosił radnych o pytania. 
Radny Wincenty Bogaczyk – zwrócił uwagę na to, że w sprawozdaniu jest taki sam błąd jak  
w opinii Komisji Rewizyjnej dotyczący dochodów: dochody wykonano w kwocie w tym 
dochody bieżące na plan 34.482,00 zł, wykonanie to kwota 34.864,00 zł, która jest większa,  
a procentowo przedstawiono w sprawozdaniu jako 99,68%. Stwierdził, że należałoby to 
wyprostować. 
Skarbnik – poinformowała, że wykonane dochody są wyższe niż planowane tylko procent 
powinien być ponad 100%. 
Wiceprzewodnicząca B. Urbańska – zwróciła się z zapytaniem do pani Skarbnik dotyczącym 
strony numer 2 w sprawozdaniu z wykonania budżetu, jest informacja, że gmina w 2012 roku 
zaciągnęła kredyt i pożyczkę w kwocie 6.627.180,71 zł, czy Gmina może się ubiegać  
o umorzenie, a jeśli nie, to do kiedy musimy dokonać spłaty? 
Skarbnik – odpowiedziała, że pożyczka na przydomowe oczyszczalnie ścieków  
w Szczonowie, Paruchowie została umorzona w kwocie 43.740,00 zł. Mamy również pożyczki 
na inne zadania jak kanalizacja, rozbudowa i modernizacja SUW w Żerkowie  oraz kilka 
innych, a w czterech pożyczkach jest zapis, że można ubiegać się o umorzenie. Ogółem jest to 
kwota około 450.000,00 zł, która może być umorzona, okres spłaty tego zadłużenia przeciąga 
się do roku 2016. Dodała, że jeżeli w roku bieżącym zaciągniemy kredyt, który zapisany jest 
w przychodach na rok 2013, to spłata jest rozłożona do 2020 roku. Ponadto wyjaśniła, że 
możemy ubiegać się o umorzenie pożyczek zaciągniętych z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska. 



Wiceprzewodnicząca B. Urbańska – poinformowała, że w sprawozdaniu zauważyła kwotę, 
która jej zdaniem, się nie zgadza, a dotyczy informacji, że Gmina Żerków posiada udziały  
w ZGO o wartości 117.000,00 zł, a w informacji od pani Skarbnik było, że wykup akcji  
w ZGO Jarocin wyniósł 139.900,00 zł. Skąd pochodzi taka różnica? 
Skarbnik – przy podpisaniu umowy w akcie notarialnym jest zapis, że wartość jednego udziału 
kupionego w ZGO wynosi 500,00 zł i z kwoty 139.900,00 zł mamy 234 udziały i one stanowią 
kwotę 117.000,00, natomiast pozostała kwota to tzw. kapitał zapasowy, są to koszty związane 
z naszym przystąpieniem do spółki. 
Burmistrz – wyjaśnił, że na stronie 31 sprawozdania jest informacja w wydatkach 
majątkowych, dotycząca budowy sieci kanalizacyjnej we wsi Bieździadów i Stęgosz, której 
celem jest poprawa warunków życia mieszkańców. Wydatki na ten cel zostały przesunięte na 
rok 2013, gdyż zostały zakwalifikowane w ramach działania Programu Rozwój Obszarów 
Wiejskich 2007-2013. Następnie poinformował, że nasze wnioski są w obróbce a nie mamy 
tylko podpisanej umowy, rozstrzygnięcie powinno nastąpić do końca wakacji. 
 
Punkt 8 - Podjęcie uchwały sprawie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  
z wykonania budżetu gminy wraz z informacją o mieniu gminnym. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw, 0  głosów „wstrzymujących” się w obecności 15 radnych na sali 
w trakcie głosowania. 
Uchwała Nr XXV/163/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 czerwca 2013 r. w sprawie 
sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2012 rok, 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Punkt 9 - Rozpatrzenie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy 
Żerków. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 14 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 
głosowania. 
Burmistrz – podziękował Przewodniczącemu, radnym oraz wszystkim komisjom  za udzielone 
absolutorium. Dodał, że skuteczne wykonanie budżetu jest to przede wszystkim zasługa 
radnych. 
Uchwała Nr XXV/164/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 czerwca 2013 r. w sprawie 
absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Punkt 10 - Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 
 

1) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Radna Barbara Królak – poinformowała, że po spotkaniu we wsi Pogorzelica orientuje się, że  
mieszkają  tam rodziny wieloosobowe, które mają duże wydatki ze względu na posiadanie 
kilkorga dzieci, w związku z czym nie jest przekonana czy powinniśmy podnosić opłaty za 
wodę i ścieki, ponieważ w rodzinach wielodzietnych i wielopokoleniowych może być z tym 
problem. 
Burmistrz – wyjaśnił, że takie sytuacje są uwzględniane, jednak Gmina też musi pilnować 
własnej kasy i rozliczenia. Dodał, że gmina Żerków ma najniższe stawki w okolicy.  
W ubiegłym roku nie było żadnej korekty cen, a gmina na podwyżce nie chce zarobić. Uważał, 



że są środki na to  z pomocy społecznej, które dotyczą rodzin wielodzietnych i tych, które mają 
najniższy status.   
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 11 
głosów „za”, 4 głosy „przeciw, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali 
w trakcie głosowania. 
 
Uchwała Nr XXV/165/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 czerwca 2013 r. w sprawie 
zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 

2) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno-
Administracyjnego Szkół w Żerkowie 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, jeden radny nie wziął udziału w głosowaniu.  
Uchwałę przyjęto większością: 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się”, 
w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania. 

Uchwała Nr XXV/165/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 czerwca 2013 r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno-
Administracyjnego Szkół w Żerkowie, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

3) wprowadzenia zmian do budżetu na 2013 rok 
 Przewodniczący poprosił panią Skarbnik o informację dotyczącą zmian w budżecie. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że ogółem zwiększa się  budżet po stronie: 

• dochodów do kwoty 35.831.624,20 zł z tego: 
- dochody bieżące w kwocie 33.045.847,79 zł   
- dochody majątkowe w kwocie 2.785.776,41 zł,  
Poinformowała, że dochody obejmują także: 
1) dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych 
odrębnymi ustawami w wysokości 4.767.178,09 zł,  
2) dotacje celowe na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 
jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 100.000,00 zł, 
3) dotacje i środki zewnętrzne na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych 
z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust.1 pkt 2 i 3 w wysokości 2.995.313,77 zł.  
Skarbnik wyjaśniła, że wydatki budżetu na rok 2013 ustala się w łącznej 
kwocie 41.250.819,34 zł, z tego:  
- wydatki bieżące w kwocie 31.651.422,98 zł,  
- wydatki majątkowe w kwocie 9.599.396,36 zł,   
Wydatki obejmują m.in.: 

1) wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych 
odrębnymi ustawami w wysokości 4.767.178,09 zł,  

2) wydatki na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 
jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 143.300,- zł,  

3) wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 
1 pkt 2 i 3 w części związanej z realizacją zadań w wysokości 7.180.374,31 zł.  

Kwoty dotacji ustala się dla: 
1) dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych,  
2) dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych,  
Skarbnik określiła plan dla samorządowego zakładu budżetowego:  
- przychody - 1.783.747,29 zł i koszty - 1.783.747,29 zł,  



   Skarbnik Gminy powiedziała, że Wojewoda Wielkopolski zmniejszył budżet  
w  dziale 852 rozdział 85203 o kwotę 201.097,- zł - likwidacja Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Raszewach oraz  w rozdziale 85212 zmniejszono plan o 2.000,- zł - wypłata 
świadczeń, a w rozdziale 85213 zwiększono plan o 2.000,- zł na składki ubezpieczenia 
zdrowotnego od świadczeń rodzinnych. 
Ponadto zgodnie z aneksem z dnia 22 maja 2013 r. zmniejszono plan dla ZAZ-u  
o dofinansowane środki w kwocie 154.800,- zł z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. 
W dniu 5 czerwca 2013 r. Burmistrz podpisał umowę z Marszałkiem Województwa 
Wielkopolskiego na dofinansowanie  budowy dróg dojazdowych w kwocie 182.000,- zł. dla 
obrębów: Ludwinów, Prusinów - Miniszew, Żerków, Żerniki – Kretków.  
 Skarbnik  poinformowała, że dokonano przesunięć w planie wydatków w działach: 

• 750 rozdz. 75023 zmniejszono plan o 11.000,- zł na zakupach bieżących a zwiększa 
się plan na zakupy inwestycyjne (zakup programu "KASA") 6.000,- zł i na szkolenia 
pracowników o 5.000,- zł, 

• 801 rozdz. 80113 zmniejszono plan o kwotę 9.000,- zł na dowozach uczniów do szkół 
a zwiększono plan w rozdz. 85412 z przeznaczeniem na zakup karnetów za osiągnięte 
wyniki w nauce (przy ocenie - od 4,5 wzwyż). Podkreśliła , że celem tego zakupu jest 
efektywne zagospodarowanie czasu wolnego dla dzieci gminy w okresie ferii letnich, 
w tym promowanie zdrowego stylu życia poprzez naukę pływania, 

• 801 rozdz. 80110 przeniesiono z zakupów i usług pozostałych na usługi remontowe 
kwotę 7.000,- zł na wymianę okien w Gimnazjum, 

• 852 rozdz. 85295 zmniejszono plan na świadczeniach o kwotę 1.740,- zł a zwiększono 
się na zakup komputera, 

• 853 rozdz. 85395 przesunięto kwotę 797,- zł z usług pozostałych na wynagrodzenie 
bezosobowe i składki ZUS w realizacji projektu - "Akademia Równych Szans  
w Gminie Żerków", 

• 921 rozdz. 92109 przesunięto środki z § 4277, 4279, 6067 i 6069  §  6057 i 6059, 
ponieważ wydatki za place zabaw w Miniszewie, Stęgoszy i Komorzu 
Przybysławskim nie były realizacja remontu, a wykonaniem nowych obiektów. 

Skarbnik powiedziała, że propozycja zmian jest niezbędna w celu prawidłowego wykonania 
budżetu. 
  
Radny Bogdan Bożejewicz – przedstawił swoją uwagę dotyczącą kwoty 9.000,00 zł, która 
została przeznaczona na zakup karnetów na basen dla dzieci, stwierdził, że dla dzieci to nie 
jest żadna atrakcja, ponieważ przez cały rok przebywają  w Żerkowie. 
Radny Wojciech Raś – stwierdził, że radny Bożejewicz z niczego nie jest zadowolony. 
Przewodniczący – dzieci w gimnazjum są bardzo z tego zadowolone, ponieważ obejmie to 
sporą grupę młodzieży. 
Skarbnik –  wyjaśniła  radnemu Bożejewiczowi, że ustawa oświatowa  art. 80 pkt.c, mówi 
jakie są możliwości dofinansowania obozów, kolonii, jakie kryteria powinny być spełniane  
i jak regulamin powinien być przystosowany. Uważała, że przy takiej organizacji obozu do 
Chalina  nie było zachowane żadne kryterium. 
Radny Bogdan Bożejewicz – czyli łamaliśmy prawo? 
Skarbnik – tak 
Radny Bogdan Bożejewicz – a pani przyzwalała na to? 
Skarbnik – odpowiedziała, że regulamin przeanalizowała na Komisji Rewizyjnej, a wcześniej 
go nie widziałam, a wtedy pan był przewodniczącym Komisji Rewizyjnej. Ponadto wyjaśniła, 
że jeśli chodzi o biedne dzieci jest też przepis ile dane dziecko może skorzystać z pomocy 
budżetu państwa na taki cel. 



Radny Wojciech Raś – stwierdził, że na Komisji Rewizyjnej była informacja, że regulamin 
jest źle napisany, nie został poprawiony w związku z czym obóz nie odbywał się i nikt aż tak 
strasznie nie zabiegał o to. 
Przewodniczący – stwierdził, że jeżeli 200 dzieci otrzyma karnety, to jest bardzo dobrze  
i pozostaje się tylko cieszyć. Dodał, że ma satysfakcję, że przyłożył do tego rękę. 
Radny Wincenty Bogaczyk opuścił salę obrad /stan radnych 14/. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 14 radnych na sali  
w trakcie głosowania. 
Uchwała Nr XXV/167/13 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 czerwca 2013 roku w sprawie 
wprowadzenia zmian do budżetu w 2013 rok stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Punkt 11 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Burmistrz – udzielił odpowiedzi na pytanie radnej B. Królak dotyczące chodnika asfaltowego 
we wsi Antonin. Wyjaśnił, że w planach jest poprawa ubytków na drogach, niestety nie ma 
możliwości poprawy całego dywanika asfaltowego, ponieważ nie ma na to odpowiednich 
środków finansowych. Dodał, że podczas robót drogowych zdarza się, że grunt po przekopach 
„usiądzie”, takie sytuacje się zdarzają. 
Przewodniczący poinformował, że wpłynęło pismo od sołtysa Antonina podpisane przez 
sołtysa i radę sołecką, w którym został scharakteryzowany problem. 
Burmistrz – odnośnie działki po starej hydroforni, poinformował, że przedstawiciel Agencji, 
miał przedłożyć temat, ale nic dalej się nie dzieje w tym kierunku, trzeba będzie wystosować 
do Agencji kolejne pismo w tej sprawie. 
Burmistrz udzielając odpowiedzi na pytanie radnej M. Sołtysiak wyjaśnił, że droga na łąkę 
była wykonana w taki sposób, że zniknęły rowy odwadniające dlatego dokonano naprawy, 
aby droga nie stała się rowem. Dodał, że droga jest wąska, ale przyorali ją rolnicy, a nikt inny. 
Burmistrz powiedział, że w sprawie Urbanowa chcieli dogadać się z osobami, którzy zajmują 
się inwestycjami gazowniczymi. Wcześniej przed rozpoczęciem robót i po ich zakończeniu 
robiono odbiory dróg i każdorazowo było to dopilnowane, ale dzisiaj jest inaczej, jest jedna 
firma, która zleca pozostałe roboty podwykonawcom i  nikt nie zwraca uwagi na to jak jeździ. 
Na Urbanowie ma być również zdjęte pobocze i mają zostać odtworzone rowy, jest to bardzo 
długi odcinek, ale najpierw należy wykonać dokumentację. 
Burmistrz udzielając odpowiedzi na pytanie radnego B. Bociana dotyczące gospodarki 
śmieciowej wyjaśnił, że została podpisana umowa z firmą EKO-SKÓRTEX. Sugestie 
kierowane przez mieszkańców bloków będą realizowane w ten sposób, że pojemniki KP7 
zostaną zamienione na pojemniki 2000 litrów, natomiast do segregowania śmieci pozostają 
dzwony przed blokami. to nie są koszty gminy, a wykonawcy tych usług. Podkreślił, że za 
tydzień  Burmistrz będzie odpowiadał za wszystkie śmieci. Harmonogram odbioru śmieci 
zostanie dostarczony z Eko-Skórtexu w najbliższych dniach, podczas pierwszego odbioru 
mają zostać dostarczone worki na odpady segregowane. Dodał, że na jakimikolwiek pytania 
będzie odpowiadał dział Gospodarki Komunalnej w Urzędzie. 
Przewodniczący – stwierdził, że są firmy, które wywiozły już ostatni kubeł klientowi, a ludzie 
którzy nie segregowali muszą zacząć segregować, wiec dobrze gdyby worki pojawiły się jak 
najprędzej. 
Sprawa przekazania stadionu jest w trakcie uzgodnień z przedstawicielem spadkobierców, 
należy jeszcze raz uzyskać od nich zgodę notarialną. 
Burmistrz – co do uzupełnienia oznakowania w Chrzanie trzeba będzie zrobić objazd i ocenić 
braki w oznakowaniu. Natomiast przejście dla pieszych u zbiegu ulicy Wyspiańskiego  
i Wiosny Ludów, jest skomplikowaną sprawą, ponieważ stracimy miejsca postojowe przed, 
za i na szerokości przejścia do Klubu Dziecka. Rodzice do klubu przywożą samochodami  



kilkoro małych dzieci  i jeśli będzie zrobione przejście, wtedy nie będzie gdzie zaparkować. 
Trzeba się zastanowić czy to przejście jest aż  tak bardzo potrzebne, ponieważ co 90 m byłoby 
przejście, a przed przejściem i za przejściem nie można parkować. Dlatego brakowałoby  
miejsc parkingowych. Dodał, ze policja uaktywniła się  i zdarza  się często im kogoś złapać. 
 
Punkt 11- Wolne głosy, wnioski i komunikaty. 
Burmistrz – poinformował, że miejscowości, w których wystąpiły straty w wyniku zalania  
i podtopienia w dniach od 1 czerwca do 20 czerwca mogą zwrócić się z wnioskiem do Urzędu 
o oszacowanie strat do dnia 10 lipca br. Druki wniosków dostępne są u sołtysów, na stronie 
internetowej Urzędu Miasta i Gminy oraz w pokoju nr 10. Wniosek o oszacowanie szkód 
powinien zawierać wszystkie dane związane z uprawami w gospodarstwie zgodnie  
z wnioskiem o dopłaty obszarowe złożonym w ARiMR. W przypadku prowadzenia  
w gospodarstwie produkcji zwierzęcej należy do wniosku dołączyć oświadczenie o produkcji 
towarowej zwierząt. Dodał, że nigdy nikt ze szkodami do gminy się nie zwracał, ale  
w gminach sąsiednich takie działania są podjęte więc w postanowiliśmy przeprowadzić takie 
działania. Burmistrz poinformował, że najlepiej w tej sprawie poinformowani są sołtysi czy  
w ich miejscowości zaistniały takie straty. Następnie wyjaśnił, że straty muszą wynosić ponad 
30% (łącznie z hodowli i upraw), aby można starać się o odszkodowanie. 
Radna Barbara Królak – czy wniosek mogą składać również rolnicy, którzy nie ubezpieczyli 
pola. 
Burmistrz – tak, dodał, że większość rolników jest w tej sprawie poinformowana. 
Burmistrz poinformował, że Gmina jest po przetargu na drogi dojazdowe do pól. Wyjaśnił, że 
kwota przeznaczona na to zadanie w budżecie jest niższa niż z przetargu, ale w planie są inne 
inwestycje, których kwota po przetargu wyszła niższa niż przeznaczona na dany cel i będzie 
można skorzystać z tych środków. Dlatego nie będzie trzeba unieważniać postępowania 
przetargowego po czym przedstawił zestawienia ofert na drogi w: Ludwinowie: 
- 257.149,53 Skańska S.A 
- 393.372,83 STRABAG 
- 276.177,47 Przedsiębiorstwo Budownictwa Drogowego S.A. Kalisz 
- 251.101,68 Przedsiębiorstwo Budowlano-Handlowe „Marzyński” sp. z o.o. 
- 270.510,10 Przedsiębiorstwo Robót Drogowych S.A. 
- 261.561,25 „POL-DRÓG” Piła Sp. z o.o. 
Miniszewie: 
- 243.833,70 Skańska S.A. 
-  233.658,50 STRABAG 
- 192.280,01 Przedsiębiorstwo Budowlano-Handlowe „Marzyński” sp. z o.o. 
- 201.592,46 Przedsiębiorstwo Robót Drogowych DRO BUD S.A. 
- 206.3798,89„POL-DRÓG” Piła Sp. z o.o. 
Żernikach: 
- 80.078,78  „Marzyński” 
- 77.970,46 PUH Cynk 
- 72.340,24 DRO-BUD. 
Burmistrz – wyjaśnił, że na rozpoczęcie remontu świetlicy w Żernikach wszyscy czekają, ale 
na zakończenie prac jest jeszcze czas, a jeśli oferent nie wykona prac w terminie to zapłaci 
karę umowną. 
Radny Janusz Szóstek – poinformował, że wszyscy mieszkańcy denerwują się, że nic się nie 
dzieje. 
Burmistrz – wyjaśnił, że wykonawca ma jeszcze czas, zaczniemy się martwić jak ten czas 
będzie się kończył. 



Sołtys Miniszewa Jolanta Szymczak – podziękowała za wykonanie pięknego placu zabaw po 
czym zaprosiła radnych na jego oficjalne otwarcie. 
Burmistrz – powiedział, że takie działania i miejsca powinny aktywizować mieszkańców. 
Sołtys Lubini Małej Zofia Ratajczak - zapytała kto dostarczy worki do segregowania śmieci, 
ponieważ EKO-Skórtex poinformował, że worki zostaną przekazane mieszkańcom przez 
Gminę. 
Burmistrz – umowy ani zlecenia z firmą EKO- SKÓRTEX gmina na dostarczenie worków nie 
podpisała. Dostarczenie worków jest zadaniem EKO-SKÓRTEXU wg warunków umowy. 
Sołtys Jan Zdrojowy – poinformował, że wie od pracownika EKO-SKÓRTEXU, że oni są 
zobowiązani do dostarczenia worków. 
Wiceprzewodnicząca Barbara Urbańska – podziękowała w imieniu mieszkańców ulicy Górki 
panu Burmistrzowi, radnym Rady Miejskiej Żerkowa oraz radnym powiatowym za pomoc  
w wykonaniu drogi i chodnika w kierunku Stęgoszy. Ponadto podziękowała za oświetlenie  
i przebudowę ulicy Morelowej i Wiśniowej.  
 
Punkt 10 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
za udział i zakończył o 1420 XXV sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:     PRZEWODNICZYŁ: 
Elżbieta Kupś          Przewodniczący Rady Miejskiej  
         Żerkowa 
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